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 1فصل

 حال ساده وحال استمراری

 حال ساده

 شکل های حال ساده

 .You/  We/  They come from Cairo/   مثبت

He/   She/  It comes from Cairo. 

 .I/   You/  We/  They do not  (don't)  come from  Cairo منفی

 ?Do I/   you /  we I they come from Cairo سوالی

Does he /  she /  it come from  Cairo? 

 

 کاربردها:

 از حال ساده در موارد زیر استفاده می کنیم:

 :برای توصیف واقعیت ویا چیزی که همیشه ثابت وبدون تغییر است 
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Children learn languages more quickly than adults. Hanan lives in Muttrah 

 :برای توصیف عملی که بطور منظم اتفاق می افتد 

I do my homework every Friday evening 

 :برای بیان افکار واحساسات از این افعال استفاده می کنیم 

believe, know,  remember,  think (باورداشتن), feel (باورداشتن),  suppose,  love, 

:like, want, dislike,  hate,  prefer,. 

I love  my city. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



3 
 

 حال استمراری

های حال استمراریشکل   

 .I am  (I'm)  eating  lunch مثبت

He/   She/  It is (He's/   She's /It's)  eating lunch. 

We/  You/  They are (We're /You're/ They're)  eating  lunch. 

 .I am  (I'm)  not studying منفی

He /  She / It is not  (isn't)  studying. 

We/   You/  They are not  (aren't)  studying. 

 ?Am  I making too much noise سوالی

Is he/  she/  it making too much  noise? Are we /  you /  they making too 

much noise? 
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 کاربردها

 ازحال استمراری برای صحبت کردن در مورد موقعیت های زیر استفاده می کنیم:

  الان در حال وقوع است:چیزی که همین 

She's making   some notes 

 :وضعیتی که در حال تغییر یا توسعه است 

Your English is improving 

 :کاری که در حال انجام است ولی نه دقیقا در همین لحظه 

He's living   in a student hostel while he's in England 

 

 آنها به جمع:تغییرات املایی کلمات پس از تبدیل 

 به صورت جمع در می آیند: s–اکثر اسم ها با اضافه کردن 

book          books 

 البته:

  اسم هایی که به–ch,-o,-s ,-sh  ختم می شوند–es :اضافه می کنیم 
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  اسم هایی که به–y  مثل( ختم می شوندstudy ، )-y  به–i تبدیل شده و-es :می گیرد 

 

  وقتی کلمه ای به–ay,-ey,-oy  ، ختم می شود-y  را به–i :تبدیل نمی کنیم 

 

  وقتی کلمه ای به–f  یا–fe  ختم می شود ، اغلب ونه همیشه–f  به–v :تبدیل می شود 

 

 برخی افعال بی قاعده هستند:

 

 نکته ها:

  برخی اسم هایی که  به–ics :ختم می شوند مفرد هستند 

politics, physics 

  این اسم هایی که به–s :ختم می شوند ممکن است جمع یا مفرد باشند 

species,  series,  means 
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The zoo contains one species of elephant and two species of kangaroo 

 

 2فصل

 گذشته ساده

 شکل های گذشته ساده

 to beفعل  -1

 .I / He /She / It was busy مثبت

We / You/  They were busy. 

 .I/   He/   She/  It was not (wasn't)  busy منفی

We/  You/  They were not (weren't)  busy. 

 ?Was / I he/  she / it busy سوالی

Were we/  you/   they busy? 
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 سایر افعال-2

  افعال باقاعده–ed  :میگیرندarrive=arrived 

  آمده اند:( 131آنها بی قاعده است)افعال بی قاعده رایج  در جدول صفحه بسیاری از افعال ، شکل گذشته 

Write=wrote 

 

 

 He/  She/  It/  We I You /  They/    مثبت

arrived 

yesterday.. 

 I / He / She / It / We / You / They منفی

did not 

 (didn't)  arrive yesterday. 

  / Did / I/he /  she /  it /we / you سوالی

they 

arrive yesterday? 
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 کاربردها

 اززمان گذشته ساده درموارد زیر استفاده می کنیم:

 :کارها یا رویدادهایی در گذشته 

I visited  New Zealand in 2070 

 :چیزهایی که مدتی طولانی در گذشته رخ داده اند 

Freya lived  in Italy for many years 

 )پیشوند/پسوند(برخی معنی های وندها 

اضافه کردن سیلاب هایی قبل یا بعد از کلمه )وندها(معنی کلمه را تغییر داده یا معنی دیگری به آن اضافه می 

کند.وندهایی که قبل از کلمه قرار می گیرند ، پیشوند و وندهایی که بعد از کلمه قرار می گیرند ، پسوند ، نامیده می 

 شوند.

 -ist  و–ant  مثل (–erبه )  می باشد: "کسی که کاری را انجام می دهد، کننده کار"معنی 

Scientistکسی که در زمینه علمی کار می کند = 

Applicantکسی که درخواست می کند= 

 -ment چیزی که کاری انجام می دهد 

Advertisement.چیزی که کار تبلیغ انجام می دهد= 
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 -ise,-ate,-ify به معنی درست کردن یا انجام دادن چیزی 

Summariseخلاصه کردن= 

Solidifyمحکم کردن چیزی = 

 -able توانایی انجام چیزی/ داشتن یک قابلیت"به معنی 

Enjoyableچیزی که می توانید از آن لذت ببرید= 

 Im-,in-,dis-, un-, :معنی منفی به کلمه می دهد 

Impossibleغیرممکن = 

Unopenedشده=بازن 

 Pre-:به معنی قبل از 

Preheatedقبلا گرم شده است= 

 Re-به معنای دوباره انجام دادن کاری 

Rereadدوباره خواندن= 
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 به افعال ed–تغییرات املایی با اضافه کردن 

 دای آخر تکرار می شود:صبه موارد زیر حرف بی ed–با اضافه کردن 

  ترتیبند: حرف بیصدا+حرف فعل یک سیلابی که حروف پایانی آن به این

 صداردار+حرف بیصدا:

 

 : بیصدا حرف+صداردار حرف+بیصدا حرف افعال دویا چند سیلابی که حروف پایانی آن عبارتند از: 

 

 درموارد زیر حرف بیصدای آخر تکرار نمی شود:

 :درپایان کلمه دو حرف بیصدا کنارهم باشند 

  صدادار باشد:قبل از حرف بیصدای پایان کلمه دو حرف  

 :فعل به حرف صدادار ختم شود 

 

 :استرس روی سیلاب آخر نباشد 
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  فعل به–w,-x,-y:ختم شود 

 

-y  آخر بعد از حرف بیصدا بهi :تبدیل می شود 

 

 است. a,e,I,o,u. حروف صدادار شامل ..,a,b,c,d,f,gحروف بیصدا شامل 

 verb+edتلفظ 

 ختم می شوند شامل موارد زیر می باشد: ed–تلفظ های مختلف افعالی که به 

  افعالی که به صداهای                                  ختم می شوند–ed  به صورت/t/ :تلفظ     می شودrisked 

  افعالی که به صدای/d/ و/t/     ختم می شوند-ed  به صورت/Id/فظ می شود: تلstated 

  در سایر افعال–ed  به شکل/d/  :تلفظ می شودentered 
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Also,and,but, however 

And 

 :برای ارتباط دادن دوچیز باهم استفاده می کنیمandاز

 :می توانیم آخرین مورد اشاره شده در یک لیست را به سایرموارد ارتباط دهیم 

I'm studying physics,  biology and chemistry 

  اند وبعد از آنها اسم قرار ندارد:وقتی دو صفت شبیه به هم درکنار هم آمده 

The journey was long and dangerous 

 :برای اتصال در جمله در صورتی که هر دو یک منظور را بیان کنند 

At school, children learn to work hard and they learn to study 

 به هم وصل نمی کنیم. andنکته: معمولا بیش از دو جمله را با 

 

Also 

 

Also  و"به معنای" (and:) 
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 ازalso  وقتی استفاده می کنیم که بخواهیم اطلاعات اضافی ویک عقیده دیگر را به چیزی که قبلا گفته

 ایم اضافه کنیم:

Children should learn good behaviour from their parents. They should also 

learn to behave well at school. 

 ه با هم نمی توانیم از برای ارتباط دوجمل also استفاده کنیم ولی می توانیم آن را در اول ، وسط ویا آخر

 جمله دوم بیاوریم:

A good education is expensive. Also it takes a long time. I It also  takes a 

long time.  I It takes a long time also 

But 

 استفاده می کنیم:برای اتصال موارد زیر با هم butاز 

 :اتصال دوجمله درصورتی که جمله دوم اطلاعاتی متفاوت از جمله اول داشته باشد 

It is hard work looking after children, but it is enjoyable 

 :دوصفت وقتی که معانی متفاوتی داشته باشند 

My brother is clever, but lazy 

  معمولا قبل ازbut   را ملاحظه فرمائید(. 129ازکاما استفاده می کنیم)موارد استفاده از کاما در صفحه 
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However 

 However   اما"به معنای"(but.است ) 

  ازhowever .نمی توان برای اتصال دو جمله استفاده کرد 

 ازhowever صحبت درابتدای جمله استفاده می کنیم تا درمورد چیزی که متفاوت از جمله قبلی است

 کنیم.

Many children don't enjoy helping in the house. However,  it teaches them 

to be responsible 

  معمولا بعد ازhowever.کاما قرار می گیرد 
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 3فصل

 مقایسه کردن

 .کنید استفاده وعالی تفضیلی وقید صفت های شکل از توانید می اطلاعات کردن مقایسه برای

 تفضیلی صفت از رویدادها ویا ها مکان ، چیزها ، افراد کردن مقایسه برای (+than) کنید استفاده. 

Bicycles are quieter than cars 

 ( برای مقایسه کارها واعمال ازقیدهای تفضیلی+than:استفاده کنید) 

You can get to work more  quickly by car than by bus 

 . ازtheلی برای مقایسه یک نفر یا یک چیز با سایرافراد یا چیزهای یک گروه + یک قید یا صفت عا

 استفاده کنید:

I find trains the most comfortable means of transport 

 وعالی تفضیلی وقیدهای صفات ساخت نحوه

 به :  est–یا   er-اضافه کردن 

 صفت های یک سیلابی 

slower (than),  the highest 
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  صفت های دوسیلابی که به–y :ختم می شوند 

 easier (than), the happiest   

 قیدهای یک سیلابی 

faster (than),  the hardest 

 

 به: mostو  moreاضافه کردن 

  به جز صفت هایی دو سیلابی که به(صفتهایی با دویا چند سیلاب–y:)ختم می شوند 

 more efficient  (than),  the most  complicated 

 

 قیدهایی با دویا چند سیلاب 

 more easily (than), the most  dangerously 

 :دارند قاعده بی های شکل وعالی تفضیلی حالت برای ها صفت برخی

good, better, best  

bad, worse,  worst 
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far,  farther/further, farthest/furthest 

 

many, more,  most 

 much, more, most  

little, fess, least 

 برخی قیدها برای حالت تفضیلی وعالی شکل های بی قاعده دارند:

badly, worse, worst  

well, better, best 

 قبل از صفت یا قیداستفاده می کنیم: leastو lessبرای گفتن اینکه چیزی کمتر از چیز دیگری است از 

Travelling by plane is less dangerous than travelling by car. 

 به صفات er,-est–تغییرات املایی با افزودن 

  وقتی–er,-est  به صفتهایی که به حرف صدا+حرف صدادار+حرف بیصدا ختم می شوند ، اضافه می

 کنیم ، آخرین حرف بیصدا تکرار می شود:

thin,  thinner, thinnest 

 :درموارد زیر آخرین حرف بیصدا تکرار نمی شود 
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 حرف بیصدا در آخر کلمه باشند: وقتی دو-

old, older, oldest 

 قبل از حرف بیصدای آخر دو حرف صدادار وجود داشته باشد:-

clear, clearer, clearest 

 صفت به حرف صدادار ختم شود:-

safe, safer, safest 

 ختم شود:w,-x–صفت به -

slow, slower, slowest 

 -y آخر به–i :تبدیل می شود 

 funny,  funnier, funniest 
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 4فصل

 وجه دستوری کلمه تعیین

وقتی معنی کلمه ای که می خوانیم را نمی دانیم معمولا دانستن اینکه کلمه از چه نوعی است )اسم ، فعل ، صفت 

 و...(خیلی می تواند مفید باشد.این امر به ما کمک می کندتا:

  معنای دقیق تر آن نزدیک تر شویماگر معنی کلمه را از روی متن تشخیص دادیم به 

  اگر درحال استفاده از دیکشنری هستیم تعریف درست آن را انتخاب کنیم.برای مثال اگر کلمهlook up 

جستجو کنید این  CLD  (at http://dictionaries.cambridge.org      ,) را در دیشکنری آنلاین

 تعاریف برای شما نمایش داده می شود:

- design n 

- design   v 

 اگربدانید کلمه شما کدام نوع است می توانید روی تعریف درست آن کلیک کنید.

 می توانیم از روی کلمات کناری ونیز جای کلمه در جمله نوع آن را تشخیص دهیم.

 اسم ها 

  اغلب قبل از اسم هاa,an یاthe :می آید 
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They produced a design  for the house 

  اگر به صورت جمه باشند معمولا یه–s :ختم می شوند 

His designs have  been very popular  with the public 

 :تقریبا در نزدیکی کلمات ابتدایی جمله وقبل از فعل قرار می گیرند 

The design impressed us 

 :بعد از فعل می آیند 

They  chose  my design 

 ید:اغلب قبل از آنها صفت می آ 

It was an unusual design 

 فعل ها

  معمولا به صورت زمان دار با–ed یا–ing وقبل از آنها فعل کمکی می آید(/is / are / have / has 

 may / will) 

They are designing a new bridge 

 معمولا بعد از اسم یا ضمیر می آیند(he, it, they,) 

He designed the first one in 1904 

 شکل معمولا در ابتدای جمله نمی آیند مگر وقتی به –ing :دار هستند 
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Designing the new bridge was his first job 

  درحالت مصدری قبل از آنهاto :قرار می گیرد 

He decided to design  it using recycled materials 

 صفت ها

 :معمولا قبل از اسم می آیند 

 an unusual design 

  می(  توانند بعد از افعالis, was,…)be  ،become  ،feel ،grow  .قرار بگیرند 

The  design was extraordinary 

The climbers soon became   exhausted 
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 ماضی نقلی

 شکل های مختلف ماضی نقلی

 .I / You/  We/  They have taken photos مثبت

He/  She/  It has taken photos 

 .I / You/ We I They haven't arrived منفی

He/  She/  It hasn't arrived. 

 ?Have I / you/  we/  they finished سوالی

Has he/  she/  it finished? 

 

 کاربردها

 ازماضی نقلی برای توصیف موارد زیر استفاده می کنیم:

 :چیزی که در گذشته شروع شده وهنوز ادامه دارد 

I've lived  in Guangzhou all my life, درآنجا متولد شدم وهنوز در آنجا زندگی می(

  کنم(

  چیزهایی که در گذشته اتفاق افتاده اند ولی زمان مشخصی ندارند واثر آنها در زمان حال هم

 هست:
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There's no class today because our teacher has gone  on holiday.. 

به تعطیلات رفته ونتیجه آن در زمان حال این است که به همین   او در زمان نامشخصی در گذشته

 دلیل امروز کلاس برگزار نمی شود(

For  وSince 

For 

 + از چندساعت/چندروز/چندسالFor   ، برای گفتن اینکه یک چیزی چه مدت اتفاق افتاده است

 استفاده می کنیم:

He has worked here for  12 years 

 + از ماضی نقلیfor  وهنوز هم ادامه دارد ،  شده برای گفتن اینکه چیزی که درگذشته شروع

 چقدر طول کشیده استفاده می کنیم:

I've had  this camera for six months 

 + از زمان گذشته سادهfor  برای گفتن اینکه چیزی که در گذشته شروع وتمام شده ، چقدر طول

 کشیده است ، استفاده می کنیم:

My piano lesson lasted  for  two hours 
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Since 

  ازsince زمانی در گذشته ، برای گفتن اینکه چیزی که هنوز در حال روی دادن است از چه +

 زمانی شروع شده استفاده می کنیم:

I've had this car since  January 

  همیشه ازsince با ماضی نقلی استفاده می کنیم زیراsince در گذشته(تا حالا از)زمانی  به معنای

 می باشد:

The price  of food has increased  since  2005 
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 5فصل 

 جهت ها وحروف اضافه مکان

 جهت ها/ مسیرها

 برای نشان دادن مسیر می توانیم از موارد زیر استفاده کنیم:

 Continue I Go straight  on/ ahead (until you reach ... ): 

Go straight   on until you reach the lake. 

 Go/Continue past 

Continue past the picnic area till you reach the exit. 

 Go/Turn  left/ right at the 

Turn right   at the bank 

 Take the first/second/third…turning on your left/right: 

Take the second turning on your left. 

 Cross… 

Cross the square, then turn right. 

 Follow… 

Follow  the road until you come to the post office.. 
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 حروف اضافه مکان

از کلمات وعبارات زیر برای گفتن اینکه چیزها یا مکان ها کجا هستند یا اینکه ما کجاییم ، 

 استفاده می کنیم.

At 

 در موارد زیر استفاده می کنیم: atاز 

 :وقتی درباره مکانی در یک نقطه خاص صحبت می کنیم 

at the traffic lights, at the crossroads 

  همراه با کلماتthe front/back/top/bottom/end  of: 

She stood at the top of the stairs. The house was at the end of the 

road 

 :همراه با رویدادها 

I met him at the film festival 

  همراه با اصطلاحاتat home, at work, at school, at university. 

In 

 :کنیم می استفاده زیر موارد در in از
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  وقتی درباره مکانی که بزرگتر از یک نقطه خاص است ویک منطقه را شامل می شود، صحبت

 می کنیم:

I five in the centre of London 

  همراه باfine, queue and street: 

She lives in Saad Zaghfoof Street.  (but She lives at 23 

Saad Zaghfoof Street) 

 همراه با این اصطلاحات in bed, in hospital, in class, in prison. 

On 

 :کنیم می استفاده زیر موارد در  on از

 :وقتی می خواهیم درباره مکانی که در سطح قرار گرفته صحبت کنیم 

There's a spider on the ceiling 

 :وقتی درباره مکانی که بخشی از یک خط است صحبت می کنیم 

There are three hotels on the road to Perth 

  همراه باleft  وright 

It's on your right  after the post office 

  همراه باcorner/bend 
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The bank is on the corner  of the street 

Above 

 وقتی استفاده می کنیم که بخواهیم بگوییم چیزی بالای چیز دیگری قرار گرفته است:aboveاز 

The lions five on a hill above  the lake 

Over 

 وقتی استفاده می کنیم که بخواهیم بگوییم چیزی مستقیما دربالای چیز دیگری قرار گرفته است:overاز 

 They put a roof over  the monkeys' enclosure. 

Below 

 چیز دیگری قرار گرفته است:ازوقتی استفاده می کنیم که بخواهیم بگوئیم چیزی پایین تر belowاز 

They stayed in a village below  the mountains 

Under 

 چیزی مستقیما زیر چیز دیگری قرار گرفته است: بگوئیم بخواهیم که کنیم می استفاده وقتی underاز

There's a mouse sitting under  your chair 

Behind 

 چیزی پشت چیز دیگری قرار گرفته است: بگوئیم بخواهیم که کنیم می استفاده وقتی behindاز 

The giraffes are behind the zebras' enclosure. 
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In front of 

 چیزدیگری قرار گرفته است:وقتی استفاده می کنیم که بخواهیم بگوئیم چیزی درست درجلوی  in front of از

Delia is standing in front of the restaurant. 

Opposite 

و در آن طرف خیابان یا  چیزدیگری درجلوی چیزی  بگوئیم بخواهیم که کنیم می استفاده وقتی oppositeاز 

 :است  گرفته غیره قرار

The cste is opposite the information centre.  (in front  of the information  

centre, but on the opposite side of the  road) 

 

Between 

 چیزی بین دو چیز جدا از هم قرار گرفته است: بگوئیم بخواهیم که کنیم می استفاده وقتی Between از

My village is between the sea and the mountains. 
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Next to 

نزدیک به چیز دیگری )کنارچیز دیگری (قرار گرفته  چیزی بگوئیم بخواهیم که کنیم می استفاده وقتی next to از

 :وهیچی بین آنها نیست

Tasha and Fatma sat next to each other so they could do the crossword  together. 

 وحرف پایانی کلمات )پسوندها(  انواع کلمه 

 شناسایی نوع کلمه کمک می کنند.حروف پایانی کلمات )پسوندها(اغلب به ما در 

 :کلماتی که به پسوندهای زیر ختم می شوند همیشه اسم هستند 

-ness  :heaviness 

- ity :ability 

 :کلماتی که به پسوندهای زیر ختم می شوند اغلب مواقع ونه همیشه ، اسم هستند 

-ment :environment 

-ion:information 

-er/or :doctor 

-ance :entrance 
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  کلماتی که به–ify :ختم می شوند ، همیشه فعل هستندsimplify 

 :کلماتی که به پسوندهای زیر ختم می شوند اغلب مواقع ونه همیشه ،فعل هستند 

-ise/ize :organize 

-ate :rotate 

 :کلماتی که به پسوندهای زیر ختم می شوند اغلب مواقع ونه همیشه ، صفت هستند 

-al :emotional 

-able/ible  :sensible 

-ive :active 

  کلماتی که به–ly :ختم می شوند اغلب مواقع ونه همیشه ، قید هستند completely 

 اسم های قابل شمارش وغیرقابل شمارش

 (.U(.سایر اسم ها غیرقابل شمارشند)Cبرخی اسم ها قابل شمارشند )

  یا غیر قابل شمارش:یک دیشکنری خوب به شما می گوید که اسمی قابل شمارش است 

 rain noun [U]  water that falls from the sky in small   drops 

  
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 zebra  noun [C]  an animal   like a horse with  black and white   

lines 

  اسم های قابل شمارش وغیرقابل شمارش قوانین گرامری متفاوتی دارند واغلب می توانیم با نگاه

 آن بگوییم اسمی قابل شمارش است یا خیر ویا جمع است یا مفرد.به کلمات کناری 

 شمارش: قابل های اسم

 درحالت مفرد ازa یاan   برای آنها

 a zebra, an ant استفاده می شود:

 :شکل جمع دارند zebras,  ants 

 از آنها برای توان می جمع درحالت 

some وany کرد: استفاده some 

rivers,  any bees· 

 از آنها برای توان می جمع درحالت 

fewو many کرد: استفاده 

few trees, many  birds 

  می توان در حالت جمع از شماره برای

 آنها استفاده کرد:

There were a large 

number  of elephants  

in the forest. 

 

 اسم های غیر قابل شمارش

 ازa یاan  نمی توان برای آنها استفاده

 waterکرد:

  جمع ندارند)وهمیشه فعل آنها شکل

 به حالت مفرد است(:

They drink  a lot of water. 

  برای آنها می توان ازsome یا

any:استفاده کرد some rain, 

any food 

 از آنها برای littleیاmuch توان می 

 کرد: استفاده

little food,  much grass 
  برای آنها می توان از

amount:استفاده کرده 

Elephants  eat a large 

amount  of food every day. 

درمورد آنها دچار  IELTSدراینجا لیستی از رایج ترین اسم های غیرقابل شمارش که معمولا داوطلبان شرکت در 

 مشکل می شوند آمده است:
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advice    behaviour    education    

equipment    information knowledge    

pollution    research    stuff    traffic    

work 

 حروف اضافه مربوط به زمان

  برای ماه ها وسال ها ازin :استفاده می کنیم 

 in August, in 2077 

  برای روزها ازon :استفاده می کنیم 

 on Monday, on 21st August, on New Year's Day 

  کنیم:برای دوره های زمانی از موارد زیر استفاده می 

 -   between ...  and: 

between August and October 

-    from ...   to: 

from 2005 to 2070 (=between  2005 and 2070) 

 -    over+  چندماه یا سال +period: 

over  a 20-year period 

 During +کلمه یا عبارتی که بیانگر یک دوره زمانی است: 
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during the summer holidays I the lesson I the period between 

September and January I 

the five-year period 

during  بخشی از زمانی که به آن اشاره شده است."یعنی" 

Over کل زمانی که به آن اشاره شده است"یعنی". 

  

Faisal stayed at the hotel for two weeks during the summer. 

The graph shows information about hotel staff over a ten-year period. 

 :6فصل

 کلمه سازی واملای کلمات

 می توانین با اضافه کردن سیلاب /سیلاب هایی به انتهای کلمه )پسوند(شکل کلمه را تغییر دهیم:

-ful: success=successful 

این ترتیب ساخته می شوند را باید یاد هرکلمه یا کلماتی که به -قانون مشخصی برای این کار وجودندارد

 بگیرید.برخی از رایج ترین این کلمات در جدول زیر آمده اند:
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 املای کلمات پسوند دار

  وقتی–ed,-ing,-er,-est :به کلمه ای اضافه می کنیم درموارد زیر حرف بیصدای آخر تکرار می شود 

 (:w,-x,-y–ختم می شوند )به جز  C+V+Vکلمات یک سیلابی که به ترکیب  -

 

 ختم می شوند وسیلاب آخر آنها استرس می گیرد:  C+V+V ترکیب افعالی با دو یا چند سیلاب که به -

 

قرار دارد )درانگلیسی امریکایی  l-در انگلیسی بریتانیایی افعالی که درانتهای آنها بعد از حرف صدادار   -

  اینگونه نیست(:

 صدای آخر کلمه تکرار نمی شود:درموارد زیر حرف بی 

 وقتی درآخر کلمه دو حرف بیصدا کنار هم باشند: -

Depend=   depending 

 قبل از حرف بیصدای آخر دو حرف صدادار قرارداشته باشند: -

Disappear=  disappearance 

 فعلی که حرف آخر آن صدادار باشد: -
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share = shared 

 استرس روی سیلاب آخر نباشد: -

Open= opening 

 ختم شود: w,-x,-y–کلمه به  -

slower, relaxed, player 

 

  برای کلماتی که به–y ختم شده وقبل از آن حرف بیصدا قرار دارد، بااضافه شدن پسوند حرفy  بهi 

 (:ing–تبدیل می شود)به جز 

happy - happiness,  try -  tries 

 به این استثنا توجه کنید:

day-  daily 

 I شدن اضافه با –ingبه yشود می تبدیل :y کند نمی تغییر 

lie - lying, study - studying,  try -  trying 
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 شود می حذف کلمه درآخرe- حرف مواردی درچه

  اگر قبل از–e آخر حرف بیصدا باشد–e   (حذف شده وپسوند  با یک حرف صدادار شروع می شودed 

. -inq, -ence,ation)...، 

amaze - amazing,  fame -  famous 

  وقتی پسوند با حرف بیصدا شروع شود–e:آخر حذف نمی شود 

safe = safety, manage= management 

 اضافه کردن پیشوندها:

  وقتی سیلابی مثلun-,dis-,in-  را به ابتدای کلمه ای اضافه می کنیم تا آن را منفی کنیم املای کلمه

 تغییری نمی کند:

Appoint=  disappoint, satisfied=  dissatisfied, like = unlike,  

necessary=  unnecessary 

  قبل از کلماتی که باr- ، شروع می شوندir-:قرار می دهیم 

irrelevant 
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  قبل از کلماتی که با–m,p- ، شروع می شوندim- :می گذاریم 

immature,  impatient 

  قبل از کلماتی که باl-  شروع می شوند ، ازil-:استفاده می کنیم 

illogical, illiterate 

 صفر ونوع اول نوع شرطی جملات

 .کنند می مطرح را آن نتیجه/ وعواقب( …if) شرط یک شرطی جملات

 

 صفر نوع شرطی جملات

 If/Unless+حال زمان -حال زمان

If people work hard, they are usually successful in the end 

 .روند می کار به دارند واقعیت عموما یا همیشه که چیزی بیان صفربرای نوع شرطی جملات

 

اول نوع شرطی جملات  

 If/Unless+حال زمان ،( …,can,should,must)کمکی فعل/آینده زمان

If I go to Beijing, I'll visit  the Great Wall. 
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If he doesn't do the work, you should complain 

 موارد زیر استفاده می کنیم: ازجملات شرطی نوع اول در

 وقتی نمی خواهیم کلی صحبت کنیم 

 : برای صحبت در باره چیزی که درآینده ممکن است اتفاقی بیافتد ونتیجه احتمالی آن 

If I pass my exams, I'll go on holiday    ممکنه درامتحان موفق بشم واگه این اتفاق بیافته این(

 احتمال هست که برم تعطیلات(

 

 7صل ف

 حروف اضافه ای برای توصیف تمایلات/گرایشات وتغییرات

 را ملاحظه فرمائید. 126برای اطلاع از حروف اضافه مربوط به زمان صفحه 

 ازin اسم برای گفتن چیزی که اتفاق افتاده ، استفاده می کنیم +(a change in, a rise in, a 

decrease in,(  

There has been a rise  in sales of handheld computers 

 :برای گفتن میزان افزایش یا کاهش چیزی از موارد زیر استفاده می کنیم 

-   noun+   of: 
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There has been an increase  of three percent. 

-   verb+   by: 

The number fell by three thousand. 

-    verb or noun + from ...   to: 

The average rose  from 0.7 to 7.3. 

  برای نشان دادن سطح چیزی ازat:فعل استفاده می کنیم + 

Sales peaked at 55 million. 

  برای نشان دادن اینکه چیزی به یک سطح خاصی رسیده است ازto :فعل استفاده می کنیم + 

The number rose  to 27,000 

 

 

 

 

 

 

 



42 
 

 8فصل 

 وعقیده حقیقتصفت های نشاندهنده 

  اطلاعات واقعی را بیان می کنند:برخی صفت ها 

a tall building, a red shirt, an academic  essay 

 :برخی صفت ها عقیده گوینده را نشان می دهند 

a beautiful building, an attractive shirt, an interesting essay 

 :وقتی قبل از اسم بیش از یک صفت بیاید ،باید 

 129از هم جدا نکنیم بلکه بین آنها کاما قرار دهیم.)موارد کاربرد کاما در صفحه  andصفت ها را با  -

 را ملاحظه بفرمائید(.

 قراربگیرند: "صفتهای نشاندهنده حقیقت "باید قبل از  "صفت های نشاندهنده عقیده" -

a beautifu,l tall building; an attractive,  red shirt; 

an interesting,  academic essay 

 :نکتهluxury  اغلب به عنوان صفتی که مکان هایی برای اقامت ویا وسایل  نقلیه توصیف می کند ، به کار

 می رود:

a luxury hotel,  a luxury car 
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 )موصولی(ربطیضمایر

اطلاعات بیشتری در مورد یک اسم ارائه کنیم به این ترتیب با یک  موصولیمی توانیم با استفاده از یک عبارت 

 جمله اطلاعات بیشتری منتقل می شود:

The plane was full. I travelled on the plane =  The plane which travelled on was 

full 

 است. which travelled onدراین جمله عبارت وصفی)ربطی(  

یک عبارت+    (موصولی)از یک ضمیر ربطی ولی /موصیک عبارت وصفی/ربطی

(who,which,that,where,…تشکیل شده است ). 

 بلافاصله بعد از اسم قرار می گیرد:(موصولی)ضمایرربطی

 

 

 نحوه استفاده:

 Who:)وقتی عبارت ربطی/وصفی به یک فرد اشاره می کند)درباره یک فردصحبت می کند : 

We had a tourist guide who could speak eight languages 
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 Which:برای صحبت در باره چیزها وحیوانات : 

The excursion which  I want to go on leaves at seven in the morning 

 That:برای صحبت درباره انسان، حیوانات یا چیزها : 

We arrived at an airport that  was 50 kilometres from the resort. 

The man that drove the bus spoke on his telephone during, the whole 

journey. 

 Where:برای صحبت درباره مکان ها : 

We stayed at a hotel where  a wedding party was taking place 

 

 9فصل

 توالی دهنده ها)ترتیب سنج ها(

مرحله میانی ویا پایان فرایند از کلمات یا عباراتی ن ، سمت های مختلف یک فرایند مثل شروع آبرای نشان دادن ق

 استفاده می کنیم ومعمولا این عبارات یا کلمات را در ابتدای جمله قرارد اده وبعد از آن کاما می آوریم

  برای مرحله شروع یک فرایند ازFirst / Firstly / First of all / The process begins when 

 استفاده می کنیم:... :
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First of all, they dig a canal 

  برای نشان دادن مراحل میانی یک فراینداغلب جمله را با./ Next /  Then / After  that / 

Second / Secondly:برای مرحله دوم فرایند( استفاده می کنیم( 

After  that,  they put cement on the walls of the canal 

چندین مرحله میانی وجودداشته باشد از کلمات یا عبارات متفاوتی برای نشان دادن هریک از آنها  راگ

 استفاده می کنیم . نباید این کلمات را در یک جمله تکرار کرد:

  برای نشان دادن مراحل میانی یک فرایند می توانیم ازwhen یک عبارت ویا +after یک عبارت هم +

 استفاده کنیم:

When they have put cement on the walls,  they leave it to 

get hard 

  برای نشان دادن مرحله آخر یک فرایند اغلب جمله را باlastly   یاfinally :شروع می کنیم 

Finally, they pump water into the canal 

 توجه داشته باشید ازat last .برای نشان دادن مرحله پایانی یک فرایند استفاده نمی کنیمat last   به این

 معناست که مافکر می کنیم چیزی بیشتر از آنچه که انتظارش را داشتیم طول کشیده است:

At last you've done your report. I've been waiting for ages 
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 مجهول

م داده ویا نیازی نیست بگوییم کننده کار چه کسی/چیزی بوده گاهی نمی دانیم چه کسی/چیزی کاری را انجا

 فاعل مشخص باشد.دراین شرایط از جمله مجهول استفاده می کنیم./است.ممکن است کننده 

اغلب جمله مجهول برای توصیف یک فرایند به کار می رود چون دراین موارد اشاره به کننده کار اهمیت زیادی 

 ندارد.

 هول به این شکل است:نحوه ساخت جمله مج

 be ( be+done/changed/spoken)(+ p.pقسمت سوم فعل )

 وغیره درجمله باشند مجهول به شکل زیر ساخته می شود: can,should,mustوقتی افعالی مثل 

can/should/must+  be+  past participle 

The pump must be placed  next to the well 

 

 



47 
 

 جملات زیر توجه کنید:به شکل مجهول ومعلوم 

 مجهول معلوم

People pour  water into the barrel 
People built the water filter. 

 They have finished the canal. 

People can obtain water  by digging 

wells            

 

Water is poured into 

the barrel 

The water filter was built 

The canal has been finished 

Water can be obtained 

by digging wells  
. 

 

نکته:درجمله مجهول از قسمت سوم فعل استفاده می شود.لذا برای ساختن شکل صحیح قسمت سوم افعال بی قاعده 

 (131، شناخت آنها اهمیت دارد.)صفحه
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 10فصل

 استفاده کنیدبرای نشان دادن تضاد یا قیاس از ارتباط  دهنده ها 

  برای ارتباط دو جمله که دو عقیده یا واقعیت متضاد را بیان می کنند می توان ازalthough  یاeven 

though .استفاده کرد 

Although  he has a lot of money, he lives in a small, old house. 

He has very little work even though he's a talented architect 

 Even though و although.یک معنی دارند even though  بوده وتاکید آن از شدید تر

although .بیشتر است 

 می توانیم although و even though را ابتدا یا وسط جمله بیاوریم.اگر آنها را اول جمله بیاوریم برای

بیاوریم نیازی به استفاده از کاما جدا کردن عقیده ها از هم ، باید کاما بگذاریم.اگر آنها را در وسط جمله 

 نیست البته می توانیم کاما هم بگذاریم.

  درجملاتی که دوعقیده یا واقعیت را با هم قیاس می کنند می توانیم ازwhile  وwhereas.استفاده کنیم 

While Deng Ling lives in a small flat, her brother lives in a large house. 

Architects  can become famous whereas  builders are often unknown 
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 while و whereas .یک معنی دارند 

  همانندalthough و even though  می توانیم ،while و whereas  درابتدا یا وسط جمله

ود بیاوریم.اگر درابتدای جمله قرار بگیرند برای جداکردن دوعقیده یا واقعیت باید حتما از کاما استفاده ش

 واگر در وسط جمله بیایند نیازی به استفاده از کاما نیست.

 

 موارد استفاده از کاما

 ازکاما در موارد زیر استفاده می شود:

 :وقتی لیستی تهیه می کنیم 

He has designed bridges, towers, museums and theatres 

 استفاده می کنیم andنکته:برای آخرین مورد ذکر شده در لیست به جای کاما از 

 :وقتی چند صفت قبل از اسم بیایند برای جدا کردن آنها از هم از کاما استفاده می کنیم 

The tower must be strong enough to resist sudden, violent storms 

 نکته:درمورد صفات رایج وکوتاه از کاما استفاده نمی کنیم:

He lives in a new white house 

  بعد از قید یا عبارت مقدماتی که درابتدای جمله بیاید مثل 
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first, as a result, consequently,  for this reason, all in all, generally, finally, 

however, in my opinion 

As a result,  many buildings are built cheaply and quickly 

In my opinion,  architects should always try to design beautiful buildings . 

 :بعد از عبارت زمانی که درابتدای جمله قرارگرفته است 

In 2003,   the price of building materials rose by 12%. 

  بعد از عباراتی که درابتدای جمله آمده اند وباif, unless, when, while, after, before, 

although, even though, whereas, as :شروع می شوند 

If architects use expensive building materials, many people cannot afford to 

buy the house 

  وقتی دوجمله را باbut :به هم وصل می کنیم 

The tower in the city centre is impressive, but most people think it is ugly 

 

 افعال کمکی وجهی

Can, could, may, might, must و should:به دنبال آنها شکل ساده فعل می آید 

I can see  the Moon 
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 هم شکل ساده فعل می آید:  have toبه دنبال 

I have to do three assignments this term 

 

 اشکال مختلف افعال کمکی وجهی

 (can, could, may, might, must, should)فعل ساده+ افعال کمکی -1

 .He can drive مثبت

She should  get up earlier. 

 .He can't/   cannot  drive منفی

She shouldn't I should  not get up earlier. 

 ?Can he drive سوالی

Should  she get up earlier? 
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 :نکته

 -s.به افعال کمکی اضافه نمی شود 

 Cannot .یک کلمه است 

  برای شکل سوالی آنها ازdo/does .استفاده نکنید 

 have toفعل ساده+ -2

 .He has to walk  to work مثبت

We have  to work today.. 

 .(.She doesn't  have to work  today. (not:  She hasn’t to work) منفی

 Do you have to work  today سوالی

(not:Have you to work?) 
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 کاربردها

 ن مطمئن نیستیم از ال یا آینده وجوددارد ولی ما از آاحتمال چیزی در ح اینکه برای گفتنmay,might 

,could :استفاده می کنیم. هرسه یک معنی دارند 

I may / might / could visit New Zealand next year 

 )ممکنه برم نیوزیلند ولی مطمئن نیستم.(

 برای صحبت درباره حال یا آینده استفده می کنیم. به این معنیcouldنکته:از

  برای گفتن اینکه کسی یا چیزی قادر به انجام کاری است ازcanبرای زمان حال وcould برای گذشته

 استفاده می کنیم:

Two hundred years ago, few people could afford to have windows in their 

houses because glass was too expensive 

 see,hear,affordاستفاده می کنیم:canنکته:معمولا با این افعال از 

I can hear the traffic 

  وقتی می خواهیم بگوئیم چیزی مهم است یا ایده خوبی است ازshould :استفاده می کنیم 

The government should build more schools 



54 
 

 ت از وقتی می خواهیم بگوئیم چیزی ضروری والزامی اسmust یاhave to :استفاده می کنیم 

If you want to go to university, you must get good grades in your school 

exams. 

You have to carry a passport  when you travel abroad 

  وقتی می خواهیم بگوئیم چیزی ممنوع است واجازه انجام آن را نداریم ازmustn’tیماستفاده می کن  

 دراین مورد بکارببریم. don’t have to.نمی توانیم 

You mustn't smoke in class 

  وقتی می خواهیم بگوئیم چیزی ضروری نیست ازdon’t have to :استفاده می کنیم 

You don't have to use the stairs.  You can take the lift 

 تونی استفاده کنی(. )نیازی نیست ازپله استفاده کنی هرچند اگه بخوای می


